
اخباراخبار چرا قهرمانی پرسپولیس با برانکو تداوم دارد ؟ 

سرمربی فصل بعد استقلال خارجی است

محمد مزرعه

تیم پرسپولیس از چهار سال گذشته با توجه به 
شخصیت تیمی خوبی که با هدایت برانکو ایوانکویچ 
پیدا کرده موفق شد برای سومین دوره متوالی عنوان 

قهرمانی را کسب نماید .
آنچه مسلم است با توجه به نزدیکی تیم ها به 
یکدیگر و فشار سنگین مسابقات لیگ برتر برای اینکه 
هر تیم بتواند ضمن کسب عنوان قهرمانی آن موفقیت 
را تداوم بدهد باید از سوی مسولین آن باشگاه برنامه 
های شفافی طراحی شود تا کارها به خوبی جلو برود و 
نهایتا خروجی کار همه عوامل باشگاه از جمله هواداران 

که سرمایه اصلی هستند را راضی نگه دارد . 
 تجربه سال های گذشته نشان داده است که 
معمولا تیم هایی که در لیگ برتر کشور قهرمان می 
شوند در فصل های بعدی نمایش ضعیفی از خود به 
نمایش می گذارند و حتی به لیگ پایین تر سقوط می 
کنند اما بر خلاف تجربه های موجود سرخ پوشان این 
روال را عوض کردند و با نمایش خوب و با پشت سر 

گذاشتن سایر مدعیان هتریک قهرمانی نمودند . 
بی شک موفقیت ها یک شبه بدست نمی آیند 
و برای آن باید برنامه ریزی مناسب از سوی مسولین 
صورت بگیرد تا قهرمانی ها همچنان تداوم داشته باشد 

.
از دلایل موفقیت های  نوشتار بعضی  این   در 
تا کنون مورد  را در چهار سال گذشته  پرسپولیس 

بررسی قرار خواهیم داد .
1- سیاست کلان باشگاه :

 مساله سیاست گذاری و طراحی اهداف کلان 
با  باشگاه مربوط می شوند که  ارشد هر  به مدیران 
برگزاری جلسات و استفاده از مشاوران خبره برنامه 
به  نیز  و در عمل  نمایند  تنظیم  را  دراز مدت  های 

اجرای آن برنامه ها پایبند باشند . 
باشگاه ها معمولا اهداف و برنامه های کوتاه مدت 
، میان مدت و بلند مدت برای خودشان طراحی می 
کنند و تمام افرادی که در آن باشگاه در هر جایگاهی 
هستند ملزم به انجام آن برنامه ها می باشند تا نهایتا 
خروجی باشگاه برای همگان رضایت بخش باشد که 
قاعدتا پرسپولیس برای تداوم موفقیت های خودش 

این استراتژی را سرلوحه کارش قرار داده است .
2-سرمایه گذاری مناسب :

معمولا در تیم های کشورمان بیشتر مواقع در 
جذب بازیکنان و مربیان دقت کافی نمی شود و بدون 
هدف و دقت بازیکن یا مربی جذب باشگاه های کشور 
می شود و پس از مدتی بدون هیچ فایده قرار دادها 
فسخ شده و بعضی مواقع نیز پرونده شکایت به فیفا 
کشیده می شود و حتی منجر به کسر امتیاز از تیم 

های کشورمان نیز گردیده است . 

پرسپولیس  تیم  است  واضح  که  گونه  همان   
در چند سال اخیر تلاش کرده در جذب بازیکنان و 
مربیان دقت کافی را داشته باشد و با هزینه کردن بجا 

به اصطلاح سرمایه خودش را دور نریزد . 
در چند سال گذشته سرمایه گذاری سرخ پوشان 
در جذب مربیان و بازیکنان با نهایت دقت همراه با 
آینده نگری بوده تا ضمن پیشبرد برنامه های عالی 
باشگاه همچنان موفقیت ها تداوم داشته باشد که به 

خوبی این مساله تا کنون محقق شده است .
3-نظم و انضباط تیمی :

از  پرسپولیس  مسولین  دقیقق  ریزی  برنامه  با 
چهار ساله گذشته نظم خوبی در تمام سطوح در تیم 
حاکم شده است و هر کس در جایگاه خودش اعم از 
مدیر ، مربی و بازیکن به وظیفه خودش به خوبی عمل 
می نماید و به مقررات و قوانین باشگاه نیز احترام می 
گذارد و علاوه بر بیرون زمین با درایت برانکو که نقش 

زیادی در موفقیت های سرخ پوشان در طول چهار 
سال داشته است نظم تاکتیکی خوبی نیز داخل زمین 

دیده می شود .
4- ثبات کادر فنی :

سرخ  موفقیت  اصلی  عوامل  از  یکی  شک  بی 
پوشان ثبات کادر فنی می باشد که مسولین باشگاه 
با سپردن سکان هدایت تیم شان به برانکو ایوانکویچ 
و حمایت همه جانبه از این مربی با تجربه و با دانش 
موفقیت های زیادی از جمله سه دوره قهرمانی متوالی 
در لیگ برتر و نایب قهرمانی در لیگ قهرمانان آسیا و 

لیگ برتر کشور را برای آنان به ارمغان آورد .
با  البته  و  زدنی خودش  مثال  آرامش  با  برانکو 
شناخت و تجربه ای که از شرایط فوتبال کشور داشت 
پس از قبول هدایت سرخ پوشان خیلی زود توانست 
ارتباط خوبی با بازیکنان و هواداران برقرار نماید و با 

تفکرات دقیق خودش به این موفقیت ها رسید .
5-  حفظ نفرات اصلی :

سال  سه  در  پرسپولیس  قوت  نقاط  از  یکی   
با  تاثیر گذار  بازیکنان  گذشته حفظ نفرات اصلی و 
تشخیص کادر فنی بوده است و احتمالا اگر بازیکنی 
به هر دلیل از جمع قرمز پوشان جدا شود با درایت 
کادر فنی بازیکن هم سطح یا بهتر از نفر قبلی به جمع 
سرخ پوشان اضافه می شود تا لطمه ای به اهداف کلی 
تیم وارد نشود و همچنان برنامه ها به خوبی جلو برود .
در  ها  تیم  همه  است  بینی  پیش  قابل  آنچه 
فصل بعدی تلاش خواهند کرد تا مانع تداوم قهرمانی 
پرسپولیس برای چهارمین بار متوالی شوند پس از 
همین الان باید مسولین باشگاه برای قهرمانی فصل 
تداوم  شک  بی  که  نمایند  ریزی  برنامه  نیز  بعدی 
قهرمانی در فصل بعدی با توجه به حساسیت های 
از  تر  بسیار سخت  پوشان  سرخ  برای  ها  تیم  تمام 

گذشته خواهد بود .

سخنگوی کمیته فنی باشگاه استقلال با اشاره به آخرین وضعیت 
کادر فنی این تیم برای فصل آینده، گفت: گزینه اصلی استقلال برای 

سرمربیگری فصل آینده خارجی است.
پرویز مظلومی در خصوص شرایط این روزهای تیم استقلال اظهار 
داشت: متأسفانه استقلال نتوانست امسال جامی را به هوادارانش تقدیم 
کند. ما در جام حذفی از گردونه رقابت ها کنار رفتیم و در لیگ برتر هم 
سوم شدیم. در هفته های پایانی که پرسپولیس امتیازات زیادی را از دست 
داد می توانستیم با چند برد پیاپی به قهرمانی دست پیدا کنیم اما این 
اتفاق صورت نگرفت و استقلال بیشتر به خودش باخت تا به حریفان. 
امیدوارم فصل آینده شاهد یک تیم پرقدرت باشیم که بتواند با قهرمانی 

در لیگ و حذفی دل هواداران را شاد کند.
سخنگوی کمیته فنی باشگاه استقلال در پاسخ به این سوال که 
سرمربی فصل آینده استقلال چه زمانی معرفی خواهد شد و آیا مربی 
بعدی ایرانی است یا خارجی؟ تصریح کرد: گزینه اصلی استقلال برای 
سرمربیگری فصل بعد یک مربی خارجی است. در جلساتی که با اعضای 
هیأت مدیره و مدیرعامل باشگاه داشتیم 5 مربی خارجی مدنظر هستند 

که مطمئناً از میان آنها یکی انتخاب خواهد شد.
مظلومی در پاسخ به این پرسش که نقش کمیته فنی در انتخاب 
وینفرد شفر  دوران  در  یادآور شد:  است؟  اندازه  تا چه  سرمربی جدید 

وقتی دیدیم او هیچ اعتقادی به کمیته فنی ندارد دست از کار کشیدیم 
و اجازه دادیم خود شفر تصمیم گیرنده نهایی باشد. بعد از جدایی شفر 
با جلسه ای که با مدیرعامل باشگاه داشتیم دوباره کار را آغاز کردیم. قرار 
است در جمع بندی کلی به همراه مدیرعامل در خصوص انتخاب سرمربی 
نظر نهایی خود را بدهیم تا فردی که مورد وثوق همه باشد سرمربیگری 

استقلال را بر عهده بگیرد.
سخنگوی کمیته فنی استقلال با انتقاد از برخی مطالب در فضای 
مجازی گفت: متأسفانه فضای مجازی این روزها به یک معضل بزرگ 
رنگ  که هیچکدام  آن شکل می گیرد  در  و صحبت هایی  تبدیل شده 
هدایت  برای  مجازی  فضای  در  مربی  یک  نام  روز  هر  ندارد.  واقعیت 
استقلال برده می شود اما هواداران بدانند که تمام این گزینه ها شایعه است 
و قرار است در جلساتی که در روزهای آتی برگزار می شود، سرمربی جدید 

استقلال معرفی شود.
اینکه  با  تاکید کرد: متأسفانه برخی ها چند سالی است  مظلومی 
سمتی در استقلال ندارند اما دست بردار این تیم نیستند و به هر نحوی 
شده می خواهند خود را وارد مجموعه استقلال کنند تا به منافع شخصی 
خود دست پیدا کنند. خوشبختانه پس از پایان دیدار استقلال برابر سپید 
رود پژمان منتظری و دیگر بازیکنان در مصاحبه هایشان علناً اعلام کردند 
این شخص در استقلال جایی ندارد اما او به هر طریقی شده می خواهد 

وارد باشگاه شده یا از پشت به این تیم خنجر بزند.
وی تاکید کرد: خود من هم در برنامه ۹۰ در مورد این فرد صحبت 
و  استقلال  مسئولان  درایت  با  امیدوارم  دادم.  را  لازم  کدهای  و  کردم 
حمایت هواداران دیگر شاهد حضور چنین افرادی حتی اطراف استقلال 
نباشیم زیرا مدیران استقلال این روزها به آرامش نیاز دارند تا بتوانند یک 

تیم پرقدرت را آماده شروع لیگ کنند.
ایران  از فوتبال  مظلومی در خصوص خداحافظی خسرو حیدری 
هم گفت: خسرو یک بازیکن بزرگ، خوش اخلاق و متعهد بود. یکی از 
بازیکنانی که در دوران بازیگری عملکرد فوق العاده ای داشت و سال ها 
برای استقلال بازی کرد و تمام توان خود را برای موفقیت آبی پوشان 
به کار بست. اشک های او در روز خداحافظی دل هر هواداری را به درد 
می آورد اما دوران فوتبال زودگذر است و امیدوارم حیدری در کنار خانواده 
موفق بوده و در آینده به یکی از مربیان بزرگ در فوتبال کشورمان تبدیل 

شود.
سخنگوی کمیته فنی استقلال در خصوص جذب بازیکنان جدید و 
تمدید قرارداد با بازیکنان حال حاضر گفت: باشگاه چند بازیکن را مدنظر 
دارد که در حال مذاکره با آنان است تا بتواند آنها را در آینده نزدیک جذب 
کند. البته قرار است بعد از دیدار برابر العین با بازیکنانی که در حال حاضر 

قراردادشان تمام شده مذاکره کنیم.

 پاداش ویژه نقدی برانکو 
به بازیکنان پرسپولیس

سرمربی پرسپولیس بابت قهرمانی این تیم در 
لیگ برتر پاداش ویژه ای را به بازیکنان اختصاص داد.

بازی  پیروزی در آخرین  با  پرسپولیس  فوتبال  تیم 
رقابت های فصل جاری لیگ برتر مقابل پارس جنوبی 
جم موفق شد برای سومین بار متوالی به قهرمانی 
حفظ  برای  ایوانکوویچ  برسد.برانکو  مسابقات  این 
روحیه بازیکنان تیمش برای برد در این دیدار و کسب 
مقام قهرمانی به آنها قول پاداش ویژه داد.سرمربی 
سرخپوشان پایتخت مبلغ هزار یورو برای بازیکنان 
اصلی و پانصد یورو برای نیمکت نشینان پرسپولیس 
در نظر گرفته بود تا در صورت پیروزی مقابل پارس 
جنوبی به صورت نقدی دریافت کنند.برد یک بر صفر 
پرسپولیس مقابل پارس جنوبی که منجر به قهرمانی 
سه باره سرخپوشان پایتخت در لیگ برتر شده است 
برانکو ایوانکوویچ را مجبور کرد تا پاداش ویژه اش را 

ظرف امروز و فردا به بازیکنان پرداخت کند.

واکنش کمیته انضباطی فدراسیون به 
دیدار جنجالی فوتبال بانوان

فوتبال  فدراسیون  انضباطی  کمیته  رئیس 
گفت: بدون شک تصمیم ما درباره اتفاقات دیدار 
شهرداری سیرجان و ذوب آهن جدی خواهد بود.
به گزارش سایت فدراسیون فوتبال، اسماعیل حسن 
اتفاقات دیدار دو تیم شهرداری  زاده در خصوص 
سیرجان و ذوب آهن اصفهان از سری رقابت های 
دو  بازیکنان  درگیری  و  بانوان  فوتبال  برتر  لیگ 
تیم گفت: به محض وصول گزارش، این اتفاقات را 
بررسی می کنیم و تصمیم جدی در این باره خواهیم 
گرفت.وی ادامه داد: از وجود این اتفاق متأثر شدیم 
و با دانستن جزئیات قطعاً برای اینکه دیگر شاهد 
خواهیم  جدی  تصمیم  نباشیم،  مواردی  چنین 
گرفت.رئیس کمیته انضباطی در پایان گفت: پس 
از بررسی و دعوت افراد به کمیته انضباطی دفاعیات 
آنها را مد نظر خواهیم داشت و در نهایت تصمیم 

گیری نهایی در این باره صورت خواهد گرفت.

خسرو، پسر خوب و بی حاشیه استقلال بود
است  معتقد  استقلال  باشگاه  پیشکسوت 
از نام های ماندگار این باشگاه  نام خسرو حیدری 
خواهد بود.بهتاش فریبا درباره پیروزی تیم فوتبال 
هرحال  به  گفت:  رشت  سپیدرود  برابر  استقلال 
استقلال بازی خوبی را ارائه داد و اگر بازیکنان دقت 
بیشتری می کردند، می شد گل های بیشتری بزنیم. 
به هرحال لیگ تمام شد و پیشتر هم درباره داوری 
صحبت کرده بودم که چه امتیازات ارزشمندی از 
ما گرفت. حالا باید بازیکنان برای خوشحالی دل 
هواداران در بازی با العین، با تمام قدرت بازی کنند.
خسرو  خداحافظی  درباره  استقلال  پیشکسوت 
بازیگری هم گفت: خداحافظی  از دوران  حیدری 
ولی  است،  سخت  بازیکنی  هر  برای  فوتبال  از 
خوشحالم که خسرو در اوج و با حضور هواداران از 

دوران بازیگری خداحافظی کرد.

 قیمت ویلموتس 
نسبت به سابقه اش زیاد است

مارک  می گوید  ایران  فوتبال  کارشناس 
ویلموتس سابقه موفقی ندارد و قیمت توافقی این 

مربی با توجه به گذشته اش زیاد است.
هومن افاضلی درباره انتخاب مارک ویلموتس 
گفت:  ایران  فوتبال  ملی  تیم  سرمربی  عنوان  به 
ویلموتس در گذشته بازیکن خوبی بوده است. به 
نظرم برند بازیکنی او از برند مربیگری اش بزرگتر 

است.
وی ادامه داد: ویلموتس در عرصه مربیگری 
بلژیک هفت،  بوده است.  تیم های خوبی  هم در 
هشت سال است که جزو تیم های خوب اروپا است. 
ویلموتس  ولی  است  خوبی  تیم  هم  عاج  ساحل 
با آنها موفقیتی به دست نیاورده و مسائل ریز و 
درشتی داشته است. مسائلی مثل اینکه نمی تواند 

بازیکنان بزرگ را به خوبی مدیریت کند.
کارشناس فوتبال ایران تاکید کرد: ویلموتس 
سابقه موفقی ندارد و عدم موفقیتش در تیم ملی او 
را از ابتدا زیر فشار می برد. با این اتفاق، فدراسیون 

فوتبال هم زیر فشار خواهد رفت.
فدراسیون  مالی  توافق  به  اشاره  با  افاضلی 
فوتبال با ویلموتس هم یادآور شد: قیمت ویلموتس 
زیاد است. به نظرم قیمت ویلموتس از سابقه اش 
ایران  برای  او  دانم  به هر حال نمی  بیشتر است. 
مربی خوبی می شود یا نه ولی مترها و معیارهای 
اصلی را ندارد؛ معیارهایی از جمله آشنایی با منطقه 
ما، آشنایی با فوتبال آسیا، آشنایی با سبک فوتبال 
معیارهای  اینها  دست.  این  از  مسائلی  و  ایران 
مهمی است.»با این حساب شما به انتخاب مارک 
فوتبال  کارشناس  نیستید؟«  ویلموتس خوشبین 
ایران در پاسخ به این سئوال خاطرنشان کرد: نمی 
شود گفت ویلموتس برای ایران مربی خوبی خواهد 
بود یا نه ولی اگر من تصمیم گیر بودم ویلموتس 
را انتخاب نمی کردم.افاضلی درباره صحبت های 
مهدی تاج درباره نظارت ویلموتس روی تیم های 
اصلی  معیار  دو  که  جوانگرایی  همچنین  و  پایه 
فدراسیون در انتخاب این مربی بوده است، گفت: 
من صحبت های آقای تاج را نشنیدم ولی تیم ملی 
ما جوان است. مسئولیت در تیم ملی آنقدر سنگین 
است که ویلموتس نمی تواند برای تیم های دیگر 
وقت بگذارد. او نهایتا می تواند از راه دور تیم های 
پایه را کنترل کند.وی افزود: از سوی دیگر ویلموتس 
را یک مربی صاحب سبک نمی دانم که بخواهیم 
سایر تیم ها را به او بدهیم. باید این مسئولیت را به 
یک مربی بزرگتر از او می دادیم.افاضلی با اشاره به 
مشکلات فوتبال ایران تصریح کرد: چالش بزرگ 
فوتبال ما نه ویلموتس است و نه آمدن و رفتن مربی 
های دیگر. بزرگترین چالش فوتبال ما مسائل مالی 
است. متولی فوتبال که فدراسیون است باید این 
مشکلات را حل و بستر لازم برای درآمدزایی و فرار 
باشگاه ها از مشکلات مالی را فراهم کند. فدراسیون 
درگیر مباحث روزمره شده است و دنبال این نیست 
که فوتبال را نجات بدهد. با این وضعیت عمر فوتبال 

ما زیاد نخواهد بود.
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